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گروه سیاسی - فهیمه جهازیان: شنبه گذشته بالاخره 
نمایندگان دولت به مجلس رفتند تا در خصوص افزایش 
قیمت عجیــب و غریب نرخ ارز و کاهش ارزش پول ملی 
به سوالات نمایندگان پاسخ دهند؛ جلسه ای که اگر چه 
قالیباف آن را موفقیت آمیز دانست اما بعضی نمایندگان 
در خصوص ایــن امر و همچنن پاســخ های دولتمردان 
انتقاداتی را مطرح کردند؛ انتقاداتی که دیروز در مجلس 
باز هم تکرار شد و این بار قالیباف تغییر موضع داد و اعلام 
کرد که مجلس کار نظارتــی اش را از ۴۰ روز قبل انجام 
داده و نظرات را منعکس کرده و دولت باید در این زمینه 

پاسخگو باشد. 
در همان روز شنبه،  ســید مرتضی حسینی در تذکری 
شفاهی در جریان جلسه علنی مجلس، گفت: امروز صبح 
مجلس میزبان معاون اول رئیس جمهور، رئیس کل بانک 
مرکزی و وزیر اقتصاد بــود تا پیرامون قیمت ارز بحث و 
بررسی صورت گیرد اما پیرامون آنچه که در خصوص مهار 
قیمت ارز در صحن مجلس بحث شــد ما به یک نتیجه 
مشخص نرســیدیم. پس از آن اما سخنان علیرضا بیگی، 
دیگر نماینده مجلس بسیار مورد توجه قرار گرفت که از 

پاسخ عجیب مخبر به انتقادات نمایندگان رونمایی کرد.
این نماینده مجلس شــورای اسلامی گفت: غیرمسئولانه 
ترین پاســخی که می توان از یک مســئول شــنید را ما 
امروز از رئیس تیم اقتصــادی دولت و معاون اول رئیس 
جمهور شنیدیم. ایشــان به وضوح و بدون هیچ لفافه ای 
اعلام کردند که بهتر از ما برای اداره امور ارزی کشور پیدا 
نمی کنید و ما هم بهتر از شما پیدا نمی کنیم و »همینی 
که هســت.« استنباط ما از جلســه با آقای مخبر و تیم 
اقتصادی دولت این اســت که برنامه ای برای برون رفت 

از شرایط موجود وجود ندارد.
روز گذشته هم حسن محمدیاری نماینده مردم تالش و 
رضوانشــهر در تذکری شفاهی تصریح کرد: بنده گریزی 
به مباحث مطروحه در نشســت غیرعلنی مجلس می زنم 
چراکه مردم باید در جریان کم و کیف اداره کشــور قرار 
بگیرند. آنچه که در جلسه غیرعلنی مجلس گذشت قانع 
کننده نبود و امروز مردم ســوال می کنند برآیند جلسه 
غیرعلنی مجلس با دولتمردان پیرامون نرخ ارز چه بود؟ از 

رئیس مجلس انتظار می رود شفاف سازی کنند که برآیند 
این نشست چه بود تا موضوع برای مردم تبیین شود.

همچنین فتح الله توســلی در جلســه علنی و در جریان 
بررسی جزئیات لایحه بودجه ۱۴۰۲، بیان کرد: نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی از توضیحاتی که معاون اول رئیس 
جمهور در خصوص قیمت ارز در جلسه غیرعلنی ارائه کرد 
قانع نشدند. وضعیت اقتصادی کشور قابل توجیه نیست و 
نمایندگان به شــدت در معرض انتقاد هستند. مردم در 
حوزه های مختلف اقتصادی با مشکل مواجه هستند. بازار 
ارز، خودرو و مسکن کاملا به حال خود رها شده است. به 
نظر می رسد دولت هیچ برنامه معینی برای این موضوعات 

ندارد.
ســید ناصر موســوی لارگانی عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس نیــز در تذکری گفت: امام، مجلــس را در راس 
امــور خواند؛ حرمت امامــزاده را باید متولــی نگه دارد. 
رئیس مجلس شورای اسلامی دیروز گفت که دولت باید 
کمیته ای برای بحث ارز تشکیل دهد پس قرار است این 
کمیته کی تشکیل شود؟ چرا ما نباید حرمت خود را نگه 

داریم؟ نماینده مردم فلاورجــان اضافه کرد: وضعیت به 
گونه ای شده که مردم حتی نمی توانند نان بخرند و همه 
قیمت ها لحظه ای افزایش پیدا می کند، از رئیس مجلس 
شورای اسلامی درخواست داریم که به این موضوع ورود 
کند. این تذکر باعث شد که محمد باقر قالیباف در پاسخ 
اظهار کند: کسی مانع نظارت مجلس شورای اسلامی به 
دولت در بحث مربوط به ارز نیســت و افتخار مجلس این 
است که از یک ماه و نیم پیش شرایط را پیش بینی کرد 
و ۴۰ روز قبل بسته پیشنهادی کمیسیون اقتصادی درباره 
کنترل بازار ارز به دولت و رئیس جمهور منتقل شــد ما 

کارمان را انجام داده ایم و اکنون هم انجام می دهیم.
وی ادامه داد: موضوعی که نمایندگان مطرح می کنند آن 
است که در جلسه غیرعلنی بحث شد گروه مشترکی برای 
همفکری تشکیل دهند من هم توضیح دادم که اشکالی 
ندارد دولت هر همفکری که بخواهد ما انجام می دهیم ما 
کار نظارتی مــان را از ۴۰ روز قبل انجام دادیم و نظرات را 

منعکس کردیم.
قالیباف اضافه کرد: روز گذشــته هــم آقای پورابراهیمی 

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی در 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی موضوعات لازم را متذکر 

شد ما پیگیر هستیم.
در حالی که این انتقادها در مجلس جریان داشــت، سید 
ابراهیم رئیســی که این روزها هرجا مــی رود باید درباره 
قیمت دلار توضیح دهــد، در دیدار نمایندگان ولی فقیه 
و ائمه جمعه مراکز استان ها افزایش قیمت ارز را به گردن 
دشــمن انداخت تا به این ترتیب مشخص شود دولت در 

این زمینه دست بسته است و امیدی به آنها نیست!
رئیســی افزود: با وجود انبوه مشــکلات و کاستی ها در 
تامین منابع که به دولت مردمی به ارث رسیده بود و نیز 
هزینه هایی که از محل رفع ناترازی ها در زیرساخت های 
کشور به دولت تحمیل شد، قیمت ارز تا آبان ماه افزایش 
بسیار اندکی داشــت، اما حالا سوال اینجاست که با این 

وجود، جهش یکباره قیمت چگونه بوجود آمد؟!
رئیس جمهور اظهار داشت: این اتفاق علل مختلفی می تواند 
داشته باشد که مهترین آن حاصل نقش آفرینی دست های 
بیگانه است. دشمن وقتی دید سدهایی که مقابل پیشرفت 
ملت ایران ایجاد کرده بود در حال شکستن هستند، ابتدا 
بلوا و اغتشاش خیابانی به راه انداخت و وقتی با آگاهی و 
بصیــرت مردمی در این فتنه نیز ناکام ماند، تلاش کرد با 
افزایش بی اعتمادی و ایجاد نارضایتی و کشــاندن آن به 

سفره مردم اهداف خود را دنبال کند.
رئیســی با اشــاره به افزایش قیمت ارز حتی در روزهای 
تعطیل که هیچ کسب و کار و تجارتی جریان ندارد، افزود: 
معلوم می شود که جهش های ناگهانی قیمت ارتباطی به 
مولفه های بازار و تجارت ندارد و صرفا نتیجه انتظار تورمی 
و تلاش برای ایجاد تلاطم و التهاب در عرصه اقتصاد است 
که از خارج کشــور ایجاد می شــود و متاسفانه برخی نیز 
در داخل در آتــش آن می دمند. البته دولت وظیفه خود 
می داند که در مقابل این التهاب آفرینی ایستاده و تلاطم ها 

را کنترل و آرامش و ثبات را بر بازار حاکم کند.
رئیســی از آغاز طراحی و اجــرای راهکارهای موثر برای 
مدیریت بــازار ارز و کنترل و تثبیت آن خبر داد و افزود: 
دولت با تمام توان برای تداوم رشد اقتصادی کشور تلاش 

خواهد کرد.

دردیدارنمایندگانولیفقیهدراستانها

رئیسی مهمترین عامل افزایش قیمت ارزی را دست های بیگانه دانست

روزها  این  – خاطره میرزا:  گروه سیاسی 
که قیمت ســکه و دلار رشد شتابانی به خود 
گرفته، کنایه های مــردم در فضای عمومی و 
شــبکه های اجتماعی دربــاره اصطلاح قطار 
پیشرفت ابراهیم رئیسی بیشتر و بیشتر شده 
اســت چراکه گویا قطار پیشــرفت، تنها در 
بخش قیمتها سرعت و شــتاب می گیرد؛ نه 
رشد و توسعه واقعی و ایجاد رفاه برای مردم.  
اصطلاح قطار پیشــرفت، بارها و بارها از زبان 
سیدابراهیم رئیسی مطرح شده است. او آنقدر 
این موضوع را تکــرار کرده که برایش تبدیل 
به عادت شــده و به همین دلیل هم یک بار 
از اصطلاح »قطار حرکت پیشرفت« استفاده 
کرد که زمینه طنز آن را تقویت کرد! رئیسی 
۲۴ آذر گفت: »کشور در حال پیشرفت است 
و برخی در پیشــرفت تردیــد می کنند اما ما 
می گوییم که قطار پیشــرفت در حال حرکت 
است و دشمن می خواهد این قطار را متوقف 
کنــد.« او ۲۲ دی مــاه هم گفــت: »عده ای 
می خواهند قطار حرکت کشــور را کُند کنند 
امــا این آرزو را به گــور خواهند برد.« چنین 
ســخنانی بارها و بارها از زبان رئیسی مطرح 
شده اما آنچه عیان است، مشکلات اقتصادی 
مردم است که هر روز بیش از گذشته جلوه گر 
می شود. قیمت سکه امامی که مرداد ماه سال 
گذشــته و همزمان بــا روی کار آمدن دولت 

رئیســی حدود  ۱۲ میلیون تومان بود اکنون 
از مرز 33 میلیون تومان عبور کرده و نزدیک 
به سه برابر شده است. قیمت دلار که در زمان 
روی کار آمدن دولت رئیســی ۲7 هزار تومان 
بود اکنون از مــرز 55 هزار تومان عبور کرده 
اســت. تورم که رئیسی قول تک رقمی شدن 
آن را داده بــود نه تنها روند نزولی نداشــته، 
بلکه همچنان ســیر صعودی را ادامه می دهد 
و تورم رســمی مواد غذایی در ماه گذشته از 
ســوی مرکز آمار ایران بالای 7۰ درصد اعلام 
شده اســت. نه خبری از وعده کاهش مشکل 
بیکاری اســت و نه وعده ســاخت ۴ میلیون 
مسکن در چهار سال چشم انداز روشنی دارد. 
پس از درگذشت وزیر پیشین راه و شهرسازی 
– رستم قاسمی – مهرداد بذرپاش وزیر جدید 
کلا این وعده را زیر سوال برد و محمد مخبر 
معاون اول رئیسی جمهور هم رسما اعلام کرد 
وظیفه دولت ساختن مسکن نیست! مشخص 
نیست اگر ساخت مسکن، وظیفه دولت نیست 
پــس چرا این موضوع جــزو وعده های اصلی 
ابراهیم رئیســی بود! در این روزها ســخنان 
اخیر مخبر در مجلس شورای اسلامی درباره 
بحران بازار ارز هم حاشــیه ساز شده است. او 
گفته کار دیگری از دست دولت ساخته نیست 
و به قول نماینــده تبریز در مجلس: »همینه 
که هســت!« رشد قیمت گوشت و سایر اقلام 

غذایی موردنیاز مردم هم بســیار برای مردم 
مشکل ساز شــده است. در آستانه عید نوروز 
نــه تنها مردم دغدغه لبــاس عید دارند بلکه 
قیمت آجیل هم سر به فلک کشیده و قیمت 
پســته حدود یک میلیون تومان هم است و 
این درحالیســت که میزان عیدی کارمندان 
و بازنشستگان فقط ۱8 میلیون ریال است و 
یعنی با این عیــدی، نمی توان حتی دو کلیو 
پسته خرید! در حالیکه در گذشته نه چندان 
دور، قــدرت خرید با عیدی را با ســکه بهار 
ازادی قیاس می کردند!  در چنین شرایطی، نه 
فقط مردم یا منتقدان دولت، بلکه عده ای از 
اصولگرایان نیز از روند حرکتی قطار پیشرفت 
دولت رئیسی نگران شــده اند! علی غفاریان، 
مدیر ســایت اصولگرای صراط نیوز از ادعای 
»قطار پیشرفت« ابراهیم رئیسی انتقاد کرد و 
در ویدئویی در توییتر خود به تمسخر گفت: 
»کمربندها را ببندید زیرا قطار پیشرفت آقای 

رئیسی در حال سقوط به ته دره است«.
حمید علیمی، مداح معروف در توئیتر نوشت: 
»میشــه دقیقا بگین راننده قطار پیشــرفت 
کیه؟من میخوام پیاده بشم ...« محمد مهاجری، 
فعال رسانه ای اصولگرا هم خطاب به رئیسی 
در توییتی نوشــت: »دو سه ماه سوئیچ قطار 
پیشرفت را بدهید به دولت غربگرای اشرافی 
ناکارآمد حســن روحانی )که حقوق وزیرانش 

نصف دولت شما بود( تا دلار را به 3۰ تومان، 
مرغ را به 3۴ تومان، گوشت را به ۱8۰ تومان 
برگرداند. بعدش شــما فرصت دارید قیمت ها 
را 3 برابــر کنید و همچنــان بگویید تورم را 
نصف کردیم.« این توئیت محمد مهاجری با 
واکنش وزیر کشور مواجه شد. وزیر کشور در 
پاسخ به این سوال که برخی منتقدان دولت، 
شرایط فشارهای معیشتی را بهانه قیاس های 
سیاسی کرده اند و گفته اند آقای رئیسی کلید 
قطار پیشرفت را به دولت سابق دهد تا شرایط 
برگردد. چه پاسخی درباره این انتقاد دارید؟، 
گفت: »بخش زیادی از این وضعیتی که مردم 
شاهدش هســتند برای دوره و دوره های قبل 
و مشــکلات مزمن اقتصادی اســت. کسانی 
که ایــن حرف ها را می زنند دوره های طولانی 
مســئولیت بر عهده شان بوده و این تورم مال 

امروز و دیروز نبوده است.
آن چیزی که اتفاقا رخ داده این است که آنها 
پیش بینی می کردند کــه بعد تغییر و اصلاح 

نرخ ارز ما تورم 3رقمی به بالا خواهیم داشت 
ولی این اتفاق نیفتاد و نرخ رشد تورم نسبت 
به قبل یعنــی آن موقعی که دولت را تحویل 
گرفتیم و 59درصد بــود، خیلی کاهش پیدا 
کرد و به ۴۰درصد هم رسید؛ حالا برخی اقلام 
را می گیرند و خیلی روی آن مانور می دهند. 

خب این یک مقدار منصفانه نیست.« 
در چنین شــرایطی که مدیریــت اقتصادی 
دولت رئیسی، مشــکلات فراوانی برای مردم 
ایجاد کرده و چشــم انداز اقتصادی آینده را 
بیش از پیش تیره و تار کرده اســت، نه تنها 
هیچ اظهارنظر کارشناســی و دقیقی از سوی 
مسئولان دیده نمی شــود بلکه برنامه مدونی 
هــم برای عبور از این بحران در کار نیســت؛ 
گویــی مســئولان در دولت، اصــولا بحران 
اقتصادی موجود را به رسمیت نمی شناسند! 
بنابراین مشــخص نیست این قطار پیشرفتی 
که رئیس جمهــور از آن دم می زند، به کدام 

سمت می رود!

معاون اول قوه قضائیه در خصــوص واردات لوکوموتیو و 
ورود قوه قضائیه به این امر گفت: این مسئله ممکن است 
در جلســات اقتصاد مقاومتی قوه قضائیه مطرح شود، اگر 
مطرح شود، حتما از صنایع داخلی حمایت می کنیم و در 
راستای ایجاد اشتغال و سرمایه گذاری در تولید لوکوموتیو 

حتما از صنایع اراک حمایت خواهیم داشت.
محمد مصدق هشــتم اســفندماه ۱۴۰۱ در جریان سفر 
یک روزه به اســتان مرکزی و ملاقــات مردمی در محل 
دادگاه هــای حقوقی و کیفری شهرســتان اراک در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: هدف از ســفرهای استانی رئیس 
قوه قضائیه به همراه اعضای شــورای معاونین این اســت 
که رئیس قوه و معاونین در جریان رسیدگی به پرونده ها 

قرار گیرند.
وی با اشاره به اینکه قرار گرفتن در جریان پرونده ها باعث 
می شود که زوایای گوناگون به عنوان مثال اطاله دادرسی 
مورد بررســی قرار گیرد، گفت: اگر در مسیر بررسی ها و 
بروز اطاله دادرســی مباحث قانونی و یا خلاءهای قانونی 
وجود داشــته باشد، در جهت رفع آن عمل می شود و این 
امر باعث می شود که چنین مشکلی در همه استان ها حل 

شود.
مصدق تصریح کرد: سفرهای استانی برکات فراوانی دارد، 
به عنوان مثال مجموعه قوه قضائیه در تهران و در ســتاد 
مشــغول فعالیت هستند، اما زمانی که در صف و دیدار با 

مردم و اصحاب پرونده و جریان موضوعات قرار می گیریم، 
جو و ذهنیت ها تغییر می کند، مشــکلات از نزدیک دیده 
می شود، بررسی لازم صورت می گیرد و ضمن رفع مشکل 
صاحب پرونده، مشــکلات مشابه در دیگر نقاط کشور نیز 

رفع می شود.
وی در خصــوص ملاقات مردمی اخود در اراک بیان کرد: 
۱5 پرونده ای که امروز تاکنون در اراک بررسی شد، شامل 
مباحث مختلفی می شد. پرونده ای در خصوص قتل عمد 
بود که همســر قاتل تاکید بر غیرعمد بودن داشــت که 

دستور بررسی داده شد. پرونده های ملکی بسیاری امروز 
مطرح شد، پرونده های بسیاری در حوزه مباحث اوقاف و 
درگیری روستاییان طرح موضوع شد که دستور داده شد 
با توجه به اینکه این مباحث از طریق رای قضایی قابل حل 
نیســت و باید استاندار، رئیس کل دادگستری، فرماندار و 
مدیرکل اوقاف ورود کند و بررســی و ارائه راهکار کنند و 
قطعا در تهران نیز با رئیس سازمان اوقاف صحبت می کنیم 

تا مسئله حل شود.
وی در پاسخ به سوال ایسنا در خصوص ورود قوه قضائیه 

به مسمومیت دانش آموزان در مدارس قم و برخی مدارس 
بروجرد گفت: در این راســتا دادســتان قم به جد پیگیر 

است، البته تا این لحظه به نتیجه خاصی نرسیده اند.
مصدق در خصوص واردات لوکوموتیو و ورود قوه قضائیه به 
این امر نیز اظهار کرد: این مسئله ممکن است در جلسات 
اقتصاد مقاومتی قوه قضائیه مطرح شود، اگر مطرح شود، 
حتما از صنایع داخلی حمایت می کنیم و در راستای ایجاد 
اشــتغال و ســرمایه گذاری در تولید لوکوموتیو حتما از 

صنایع اراک حمایت خواهیم داشت.
معاون اول قوه قضائیه در پاسخ به سوال خبرنگار دیگری 
در خصوص برخورد دستگاه قضا با مفاسد اقتصادی بیان 
کرد: برنامه قوه در این راستا، رسیدگی به پرونده های جاری 
است، شخصا در رسیدگی به پرونده های مفاسد اقتصادی 
مسئولیت دارم و در همه استان ها و تهران، کل پرونده ها 
در این حوزه اخذ شده است، بازه زمانی مشخصی برای به 
نتیجه رســیدن پرونده تعیین شده است و اگر پرونده در 
بازه زمانی مشخص به نتیجه نرسد، شخصا ورود می کنم تا 

کار با سرعت و دقت به انجام برسد.
در جریان سفر یکروزه رئیس قوه قضائیه به استان مرکزی، 
معــاون اول قوه قضائیه در شهرســتان اراک به مســائل 
حقوقی و قضائی مردم رســیدگی کرد. ســخنگوی قوه 
قضائیه و مدیرکل ارتباطــات مردمی قوه قضائیه نیز وی 

را همراهی کردند.

رئیس قوه قضائیه گفت: مبارزه همه جانبه و بدون تبعیض 
با همه مظاهر فساد وظیفه کل نظام و قوه قضائیه است.

به گزارش ایســنا، غلامحسین محسنی اژه ای دوشنبه ) 8 
اسفند( در نشست با نمایندگان اقشار مختلف مردم استان 
مرکزی در محل اســتانداری با اشــاره به اینکه مسئولیت 
ســنگینی بر دوش بنده اســت، تصریح کرد: بخشــی از 
خواســته های بیان شده در این جلسه مستقیما مربوط به 
قوه قضائیه می شــود و بخشی از خواسته ها مربوط به سایر 
قواست. این انتظارات بجا هستند و باید در زمینه رفع این 
مشــکلات به عنوان رئیس قوه قضائیه و یکی از سران سه 
قوه تمام توان خود را بکار بگیرم و تلاش لازم را انجام دهم، 
بایــد دغدغه ها و مطالب و نقطه نظرات را بدانم و منعکس 

و پیگیری کنم.
وی با تاکید بر اینکه نمی توانم به همه قول های خود جامه 
عمل بپوشــانم، گفت: نزد خدا شهادت می دهم تمام توان 
خود را به کار  گیرم و در حد توان و وســع خود، اقدامات و 

تلاش لازم را انجام دهم.
وی خاطرنشان کرد: یکی از وظایف سازمان بازرسی کشور 
بررسی اجرا شدن یا نشدن و صحت اجرا شدن قوانین است. 
این سازمان در صورت لزوم و در صورت وجود نقص می تواند 

تذکر و پیشنهاد خود را ارائه دهد. رئیس قوه قضائیه با تاکید 
بر پیشــگیری از وقوع جرم و مبارزه با مفاسد در حوزه های 
مختلف از جمله اقتصادی و فرهنگی و... گفت: برخی مفاسد 
ممکن اســت ضرر و خسارت زیادی به ارزش های کشور و 
مردم وارد کند لذا مبارزه همه جانبه و بدون تبعیض با همه 
مظاهر فســاد وظیفه کل نظام و قوه قضائیه اســت. برخی 
اوقات مفاســدی در حوزه فرهنگ انجام می شود که کمتر 
از مفاسد اقتصادی نیست. تحقق عدالت اجتماعی یکی از 

وظایف کل نظام و قوه قضائیه است.
محســنی اژه ای بیان کرد: یکی از اولویت ها این است که 
در راستای کاهش مفاســد اقتصادی، آسیب شیوه های به 
کار گرفته شده بررسی شــود که آیا آسیب داشته یا خیر 
یــا اینکه مقابله بدون تبعیض بــوده یا خیر؟ اگر بخواهیم 
با همه مفاســد اقتصادی به صورت همزمان برخورد کنیم 
شاید نتوان یکجا کار را انجام داد، لذا آسیب ها باید اولویت 
بندی شــود تا دریابیم در کدام بخش از آســیب ها مقابله 
ضرورت دارد، باید روش ها و نحوه مبارزه با  فساد نیز در این 
خصوص بررسی شود. رئیس قوه قضائیه با تاکید بر اینکه در 

مبارزه با فساد نباید گلوگاه و سرچشمه رها شود خاطرنشان 
کرد: باید گلوگاه ها و بسترها شناسایی شوند، بر این اساس 
بخشی از کاری که باید انجام شود در حوزه مسائل موجود و 
بخشی در حوزه مبارزه با گلوگاه هاست. محسنی اژه ای ادامه 
داد: پیشــگیری از وقوع جرم، مراحل و مقدماتی دارد. اگر 
فرض بر این باشــد که شغل در کشور نباشد و فقر و گرانی 
و اعتیاد در کشور باشد به طور طبیعی جرم بیشتری اتفاق 

می افتد و قوه قضائیه نمی تواند مستقیما شغل ایجاد کند.
محسنی اژه ای افزود: با توجه به بیانات مقام معظم رهبری، 
امروز دشــمن بر روی مســائل اقتصادی دست گذاشته و 
درگیر جنگ اقتصادی هســتیم. دشــمن به لحاظ برخی 

ضعف ها طمع کرده و اغتشاشات را به وجود می آورد.
وی گفت: امروز برخی مســائل اقتصادی و روش هایی که 
در رابطه با مســائل اقتصادی داریم، موجــب فرار مغزها 
می شود، لذا تصمیم بر این اســت که ضمن مقابله جدی 
بدون تبعیض با فساد، از فعالین اقتصادی که با سلامت کار 
می کنند حمایت کنیم و اجازه ندهیم کارگاه های کوچک و 
بزرگ تعطیل شود و کمک لازم برای احیای واحدهای نیمه 

تعطیل نیز انجام شود. وی با تاکید بر اینکه امنیت سرمایه 
گذاری درازمدت باید تامین شود، گفت: اگر کارگر و کارفرما 
امنیت شغلی و سرمایه گذار امنیت سرمایه گذاری نداشته 
باشد بدیهی است که ممکن است تولید داخلی انجام نشود. 
توجه به این موارد به عنوان حقوق عامه در دستور کار قرار 

گرفته و مسائل به صورت جامع دیده شده است.
رئیس قوه قضائیه اضافه کرد: بخش عمده ای از مشکلات 
امروز توســط دشــمن ایجاد شــده و بخشــی به سبب 
ناهماهنگی ها و ضعف در مدیریت ها اتفاق افتاده اســت. به 
عنوان مثال فضای مجــازی را از یک بعد نگاه می کنیم و 
به ابعاد دیگر آن توجه نمی شــود لذا آنگونه که می خواهیم 

پیش نمی رویم.
وی افزود: از دیگر مسائل اولویت دار نیز استفاده حداکثری 
از ظرفیت های مــردم در موضوعات مختلف از جمله برای 
حل مشکلات است، بســیاری از مشکلات اگر با همراهی 
مردم و خیرخواهان رفع شــود هزینــه کمتری از مراجعه 
به دادگســتری دارد. محســنی اژه ای در پایان بر استفاده 
حداکثری از ظرفیت های مردمی در راســتای حل و فصل 
دعاوی و همچنین تقویت ارتباط دستگاه قضایی با دانشگاه، 

صنعت و صنوف مختلف تاکید کرد.

مروریبهوعدههایبیسرانجامدولتمردان

مقصدقطارپیشرفتدولتکجاست؟!

معاوناولقوهقضائیه:
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دبیرکلحزبمردمسالاریدردیدارباسیدحسنخمینی؛

برایتحققجمهوریتسومهمصدورفرمان
بازنگریقانوناساسیازسویمقامرهبری

وهمهمراهیمیرحسینموسویهردولازماست
دبیرکل حزب مردم ســالاری در دیدار دبیــر کل و جمعی از منتخبین 
حزب مردم ســالاری در دیدار با سید حسن خمینی گفت: اخیرا دیدگاهی 
توســط جناب آقای مهندس میرحسین موسوی مطرح شد و آن یک بحث 
جدیدی بود که ایشــان مطرح کــرد که ظاهرا دیگر بــا راهکارهای فعلی 
نمی شود و باید به سمتی برویم که از مردم رفراندومی بخواهیم که آیا تغییر 

قانون اساسی را می خواهید؟ 
اگر خواســتند یک مجلس مؤسســان شــکل بگیرد و بعدا دوباره برای 

مصوبات آن مجلس رفراندوم برگزار کنیم.
برای تحقق جمهوریت ســوم هم صدور فرمان بازنگری قانون اساســی 

از سوی مقام رهبری و هم همراهی میرحسین موسوی هر دو لازم است
به گزارش مردم سالاری آنلاین، مصطفی کواکبیان گفت: شعاری که برای 
بیســت و یکمین کنگره حزب مردم ســالاری برنامه ریزی شد این بود که 
»رفع بن بســت های قانون اساسی لازمه برون رفت از مشکلات فعلی کشور 

است«.
ما حدود پنج سال است که طرحی با عنوان »جمهوریت سوم« پیگیری 
می کنیم. یعنی ما دو بار برای قانون اساسی رفراندوم برگزار کرده ایم و حالا 
می گوییم بعد از 33 سال یک بار دیگر هم برای بازنگری قانون اساسی باید 

رفراندوم برگزار شود.
دبیرکل حزب مردم ســالاری افزود: دیدگاه هــای مختلفی در این زمینه 

هست. 
یک دیدگاه معتقد اســت که همین قانون اساســی بهترین است و اصلا 
نباید دست به ترکیبش زد؛ سران سه قوه هم در همایش ۱۲ آذر گفتند که 
قانون اساسی هیچ بن بستی ندارد و فقط در اجرا مشکل داریم. حتی بعضی 
از دوســتان اصلاح طلب ما هم گاهی این حرف ها را می زدند و دلیلش این 
بود که می گفتند ممکن اســت شورای بازنگری قانون اساسی نگاه انقباضی 

تری داشته باشد.
مــا از اول این دیدگاه را قبول نداشــتیم و می گفتیم حتما باید بازنگری 
شــود. چون اصل ۱77 گفته که بعد از بازنگری باید رفراندوم برگزار شــود؛ 

مگر می شود آن ترکیب چیزی بنویسند که مردم به آن رأی ندهند؟!
وی تأکید کرد: طبق آیین نامه اگر ۶۰ میلیون واجد شرایط داشته باشیم 
باید بالای 3۰ میلیون نفر شرکت کنند و نصف به علاوه یک آنها رأی مثبت 
بدهند؛ با دو سه میلیون که این روزها نمی شود رفراندوم برگزار کرد. لذا ما 
هیچ دغدغه ای نداشــتیم و گفتیم حتما می شود با بازنگری قانون اساسی 

این کار صورت بگیرد.
کواکبیان یادآور شــد: یک دیدگاه هم اخیرا توسط جناب آقای مهندس 
میرحسین موسوی مطرح شد و آن یک بحث جدیدی بود که ایشان مطرح 
کرد که ظاهرا دیگر با راهکارهای فعلی نمی شــود و باید به سمتی برویم که 
از مردم رفراندومی بخواهیم که آیا تغییر قانون اساســی را می خواهید؟ اگر 
خواستند یک مجلس مؤسسان شکل بگیرد و بعدا دوباره برای مصوبات آن 

مجلس رفراندوم برگزار کنیم.
وی افزود: من در کنگره حزب مردم ســالاری خواهشــی از مقام معظم 
رهبری داشــتم که فرمان این همه پرســی را صادر کنند و خواهشی هم از 
میرحسین موسوی داشــتم که فعلا تند نروید و همین قانون اساسی فعلی 

را همراهی کنید.
ما گفتیم اگر غیر از این شــود در کنفرانس مونیخ می نشینند و به جای 
دکتر ظریف از رضا پهلوی دعوت می کنند؛ یعنی از ما نجنبیم آنها هم بیکار 
نمی نشینند و هر روز برای ما نقشه دارند. لذا گفتیم برای اینکه به براندازان 

میدان ندهیم، خودمان قانون اساسی را اصلاح کنیم.
دبیرکل حزب مردم ســالاری تصریح کرد: اخیــرا 3۰ مورد مطرح کرده 
ایم که یکی از آنها این اســت که آیین نامه مجلس خبرگان را خودشــان 

می نویسند.
بعد هم جالب اســت که همه باید مجتهد باشند. مگر رهبر فقط اجتهاد 
دارد؟! رهبر بینش سیاسی، مدیریت، آگاهی به امور زمان، شجاعت و تدبیر 

هم می خواهد.
من گفتم در همیــن خبرگان یک نفر هم از اقلیت هــای دینی نداریم؛ 

بالأخره آنها هم باید در تعیین رهبر نقش داشته باشند یا نداشته باشند؟

دادستانکلکشور:
هیچکسدرقبالارتکاببهجرمیاخیانت

بهبیتالمالمصونیتندارد
دادستان کل کشــور گفت: هیچکس در قبال ارتکاب به جرم یا خیانت 

احتمالی به بیت المال مصونیت ندارد.
حجت الاســلام محمدجعفر منتظری دوشنبه هشتم اسفندماه در جریان 
ســفر به ســاوه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: یکی از ظرفیت های بسیار 
مهمی که کشــور دارد و باید از آن اســتفاده حداکثری کرد، مولدســازی 

ظرفیت های راکدی است که دستگاه های دولتی در اختیار دارند.
وی افــزود: این موضوع از چند ســال قبل در دســتور کار دولت بوده و 
اجرایی نشــده اما دولت جدید آن را با جدیت بیشتری دنبال کرده است و 
توسط سران قوای سه گانه مصوبه ای در این رابطه گذرانده شده که به تایید 
رهبر معظم انقلاب رســیده و برای اجرا ابلاغ شده است. در این مصوبه یک 
بحثی مطرح شده مبنی بر مصونیت کسانی که در هیات مولد تصمیم گیری 
می کننــد و این مصونیت به معنای آن نیســت که اگر فــرد تخلفی کرد و 
مرتکب جرمی شــد از تعقیب دور خواهد بــود. آنها در قبال تصمیماتی که 
درخصوص منابع و ســرمایه های موجود براساس کار کارشناسی و در قالب 

آیین نامه ای که در نظر گرفته شده، اتخاذ می کنند، مصونیت دارند.
دادســتان کل کشــور تصریح کرد: هیچکس در قبال ارتکاب به جرم یا 
خیانــت احتمالی به بیــت المال مصونیت ندارد و هیــچ مصوبه ای در این 
خصــوص در قبال ایــن هیات وجود نــدارد و مصونیت صرفــا برای دچار 
نشــدن به تزلزل در تصمیم گیری هاست و اگر براســاس مقررات و ضوابط 
تصمیم گیــری کنند هیچ مرجعی به خاطر تصمیــم گیری آنها را محاکمه 
نخواهــد کرد، مانند یک قاضــی که از همه توان خود بــرای صدور رای و 
برقراری عدالت بین دو طرف استفاده می کند و اگر قاضی از همه توان خود 
برای صدور حکم استفاده کرد کسی نمی تواند او را تحت تعقیب قضایی قرار 
دهد، بدیهی اســت که اگر قاضی در فرآیند دادرسی مرتکب جرم یا تخلفی 

شود مورد محاکمه و تعقیب قضایی قرار خواهد گرفت.
حجت الاســلام منتظری افزود: گروه معینی که تحت عنوان هیات عالی 
مولدســازی دارایی های دولت تعریف شــده اســت در واقع نوعی صیانت و 
مصونیــت از تصمیم گیری ها دارند، بدین معنا که در قبال اتخاذ تصمیمات 
تحت تعقیب قرار نگیرند ولی اگر چنانچه محرز شود تخلف یا جرمی صورت 

گرفته قطعا تحت تعقیب قرار خواهند گرفت.
دادســتان کل کشور در خصوص شناســایی متخلفان بازار ارز نیز گفت: 
افرادی که در بازار ارز اختلال بوجود آورند و موجب بروز مشکلاتی در بازار 

ارز می شوند تحت تعقیب قرار خواهند گرفت.
وی افزود: بانک مرکزی اختیاراتی خواهد داشــت که با شــدت بیشتری 
اختــلال بــازار ارز را مدیریت کند و اگر این اختیــارات از طریق مجلس یا 
سایر مراجع به بانک مرکزی داده شود قطعا هرگونه تخلف از مقررات بانک 

مرکزی تعقیب در پی خواهد داشت.

بایدبهمعیشتآتشنشانانتوجهشود
یک عضو کمیســیون عمران مجلس شورای اســلامی خواستار توجه به 

معیشت و ساختار پرداخت حقوق و دستمزد آتش نشانان شد.
به گزارش ایســنا، مجتبی یوسفی در جلســه علنی نوبت صبح دوشنبه 
مجلس شورای اســلامی با گرامیداشت هشتم اســفندماه سالروز شهادت 
شهید حسین خرازی، در تذکری شفاهی بیان کرد: اتفاق هایی که اخیرا رخ 
داد و شهادت آتش نشان قهرمان همچنین جهادگر پرتلاش، حاج اسماعیل 
احمدی نشان داد که راه شهادت باز است و افرادی هستند که جان خود را 

در راه خدمت به مردم تقدیم می کنند.
وی در ادامه اظهار کرد: آنچه که واضح است باید به معیشت آتش نشانان 
و اصلاحات در ســاختار پرداخت حقوق و دستمزد آنها و همچنین موضوع 
ســختی کار آنها توجه بیشتری صورت گرفته و مجلس شورای اسلامی باید 

در این حوزه اهتمام بیشتری داشته باشد.

اخبار کوتاه

یک عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس شورای 
اسلامی از سفر هیاتی از این کمیسیون به قم برای بررسی 

موضوع مسمومیت دانش آموزان قمی خبر داد.
محمدعلی محســنی بندپی در گفت وگو با ایســنا اظهار 
کرد: به دنبال اظهارنظر اخیر معاون وزیر بهداشت مبنی بر 
عمدی بودن مسمومیت دانش آموزان قمی، آقای قالیباف 

رئیس مجلس شــورای اســلامی به کمیسیون بهداشت 
ماموریت بررسی این موضوع را داد.

وی ادامــه داد: با توجه به ماموریت رئیس مجلس، هیاتی 
از کمیســیون بهداشــت و درمان به قم سفر می کند که 
گزارش این سفر و نتایج به دست آمده درباره مسمومیت 

دانش آموزان قمی به کمیسیون ارائه خواهد شد.

هیاتیازکمیسیونبهداشتبرایبررسیمسمومیتدانشآموزان
بهقممیرود


